
 

 

PRESS RELEASE 
 

Embassy of the United States of America in Damascus 
 

Tel: 963-11-33 19 -4444    Fax: 963-11-332-1456     Web: http://damascus.usembassy.gov/ 
 

 

Ambassador Robert Ford Arrives in Damascus 

January 16, 2011 

 

Damascus – United States Ambassador to Syria Robert Ford arrived in Damascus today  in the  

afternoon. 

Ambassador Ford, a career member of the Senior Foreign Service, was sworn in on January 7.  

He will formally present his credentials to Syrian President Bashar Al-Asad. 

U.S. President Obama had announced on December 29 his intent to dispatch Robert Ford to fill 

the post that had been vacant for an extended period of time. 

Ambassador Ford’s appointment represents a tangible American action to try to find common 

interests between Syria and the United States through more regular and direct discussion with the 

Syrian government and people. 

Prior to his appointment, Ambassador Ford worked for the Office of the Inspector General at the 

U.S. Department of State.  Before that posting, he served as the Deputy Chief of Mission at the 

U.S. Embassy in Baghdad, Iraq.  From 2006 to 2008, he served as the U.S. Ambassador to 

Algeria. 

Ambassador Ford has served at a number of other posts since entering the Foreign Service in 

1985, including Izmir, Cairo, Algiers, Manama, and Yaoundé.  Ambassador Ford earned a 

Master of Arts from Johns Hopkins University in 1983.  His wife, Alison Barkley, is also an 

American diplomat currently serving in Riyadh, Saudi Arabia.  Ambassador Ford and his wife 

make their home in the state of Vermont in the United States. 
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 السفير روبرت فورد يصل إلى دمشق

 1111  (يناير) كانون الثاني 16

 

 .الأحذ انٕٛو ٓشظتعذ ٔرنك سٔتشخ فٕسد  حإنٗ سٕسٚ سفٛش انٕلاٚاخ انًرحذجإنٗ ديشك  ديشك ــ ٔصم

كإٌَ  3فٙ  نًُصثّلذ أدٖ انمسى  ـ ـ ْٕٔ عضٕ سفٛع فٙ سهك انخذيح انخاسجٛح  ـ ـ فٕسد  ٔكاٌ انسفٛش

إنٗ انشئٛس انسٕس٘ تشاس  تشكم سسًٙ رمذٚى أٔساق اعرًادِيٍ انًُرظش أٌ ٚمٕو تٔ ،انجاس٘ (ُٚاٚش) انثاَٙ

 .الأسذ

ح يشرشكح تٍٛ سٕسٚح ٔانٕلاٚاخ يحأنح إٚجاد يصان َحٕٚعكس ذعٍٛٛ انسفٛش فٕسد ذحشكاً أيشٚكٛاً يهًٕساً ٔ

 .انًرحذج يٍ خلال انًضٚذ يٍ انًُالشاخ انًُرظًح ٔانًثاششج يع انحكٕيح انسٕسٚح ٔانشعة انسٕس٘

فٙ يكرة انًفرش انعاو فٙ ٔصاسج انخاسجٛح الأيشٚكٛح، ٔكاٌ لثم ْزا لثم ذعُّٛٛ عًم كاٌ انسفٛش فٕسد لذ 

ٔتٍٛ عايٙ  ،انعشاق ،لذ خذو َائثاً نشئٛس انثعثح انذتهٕياسٛح فٙ انسفاسج الأيشٚكٛح فٙ تغذاد انًُصة رنك

 .خذو سفٛشاً نهٕلاٚاخ انًرحذج فٙ انجضائش 6004ـ  6002

 تًا فٙ رنك 5541أخشٖ يُز دخٕنّ سهك انخذيح انخاسجٛح سُح  يُاصة فٕسد فٙ عذد يٍ شٛفكًا خذو انس

دسجح ٚحًم انسفٛش فٕسد إصيٛش ٔانماْشج ٔانجضائش ٔانًُايح ٔٚأَذ٘، ٔكم يٍ  ٙسفاسج انٕلاٚاخ انًرحذج ف

، ٔصٔجرّ آنٛسٌٕ تاسكهٙ ْٙ أٚضاً دتهٕياسٛح 5547ْٕتكُض، عاو  ضانًاجسرٛش فٙ اٜداب يٍ جايعح جَٕ

فٙ  الأصم ٔٚمع يُضل انسفٛش فٕسد ٔصٔجرّ ،ذخذو حانٛاً فٙ انشٚاض، انًًهكح انعشتٛح انسعٕدٚحأيشٚكٛح 

 .ٔلاٚح فٛشيَٕد فٙ انٕلاٚاخ انًرحذج
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